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aquests programes són molt difícils d'od-
quirir i es fon servir per qüestions molt pun-
tuols, lo quoi coso significo que desconei¬
xes el seu funcionoment, i necessàrioment
olgú t'ho d'orientor.

Es cert que el Centre Col·legial d'Infor¬
màtica, és una iniciativa única a nivell
de l'Estat Espanyol?

Reolment no coneixem cop oltre Col·legi
professional que disposi d'un Centre
d'oquestes corocterístiques. Però si ho ono-
litzem bé, no és sorprenent que el Centre
reculli un ventall ton ompli de possibilitots,
perquè el C.C.I. no neix per creor uno ne-
cessitot sinó per donor resposto o un plon-
tejoment que ¡o molts col·legiots nostres es
feien, quon es troboven per interconvior i
comentor informoció. Diem que lo nostro
propio dinámico ho engendrot lo necessitot
d'oquest centre, i no o l'inversa. Un oltre
ospecte que fo interessont el Centre Col·le-
giol d'Informòtico és lo vorietot de progro-
mes que hi trobem, reflex de les diverses
especiolitzocions dels nostres col·legiots.
Així tenim olguns progromes fets pels nos¬
tres ossociots, i d'oltres comprots o l'exte¬
rior. S'hi poden trobor progromes de topo-
grofio, de càlcul estructurol, de costos, de
comptobilitot, etc.

El Col·legi d'Aparelladors ha posat
sempre molt d'interès en els temes cul¬
turals, i una bona mostra d'aquest inte¬
rès són la biblioteca i la sala d'exposi¬
cions. Com van sorgir aquestes iniciati¬
ves?

Hem de tenir en compte que Girono no dis¬
poso de cop biblioteco exclusivoment téc¬
nico, dedicodo o lo construcció, per tont
ero necessori recollir sistemòticoment i po¬
ser 0 l'obost de tots els professionols un
fons de moteriol publicot sobre oquests te¬
mes. Lo nostro biblioteco es trobo emplo-
çodo 0 lo port superior de lo Punxo, en un
lloc molt bonic, però ¡o se'ns ho fet petito...
haurem de buscor-li un lloc més ompli.
Pel que fo o lo solo d'exposicions, col dir
que ho possot un període de temps sense
exposicions, i oro encetem uno novo etopo
omb et "Poisotge Urbà" de Josep M. Voy-
redo i Conodell. Vull destocor, però, que
lo nostro solo no és comerciol, sinó que
pretén ser uno porto oberto o ortistes novells
que conjuntoment omb ortistes consogrots
tinguin un lloc on donor-se o conèixer. Per
nosoltres és uno formo de porticipor en
oquest moment "d'efervescèncio gironino"
pel que fo o les orts. A mi porticulorment lo
ideo m'encontol Aquí es fo evident lo vo-
luntot de servei ciutodà.

La revista "La Punxa" ès també un ex¬

ponent d'aquest dinamisme i interès per

la cultura. Amb quin objectiu s'ha creat
la revista?

Lo revisto té uno doble pretensió: lo primero
és lo de milloror lo comunicoció interno.
Això és importont perquè lo bose de quolse-
vol progrés és lo comunicació. No en fórem
res de toncor-nos dins lo nostro closco sense

reloció omb els companys de professió.
L'oltro pretensió és lo de fer sober olió que
fem, olió que som. Pretenem que tot l'en¬
torn nostre, relocionot omb l'edificoció, ens
vogi coneixent codo vegodo més. Sovint
ens trobem -i jo ho estic vivint oquests
dies- que hi ho molt esforç inútil, perdut, o
coso nostra, ¡o que els diferents col·lectius
del nostre sector repeteixen els errors que
¡0 hon comès uns oltres. Es trocto, per tont,
de comunicor el que uns fon perquè els ol¬
tres no tinguin lo necessitot de repetir lo
moteixo experièncio. Serà lo monero
d'onor-nos coneixent millor i descobrir els
problemes típics de l'edificoció que vagin
sortint. Mosso sovint es retè uno informoció
que pot interessar tot el sector i quedo
oporcodo en un coloix per moneo d'un mit¬
jà de comunicoció.
I encoro hi ofegirio un tercer ospecte. Mol-
to gent tè gones d'exposor els seus punts
de visto... i no hi ho res més bonic que dei-
xor porlor lo gent que en té gones.

Hi ha algun òrgan de comunicació so¬
bre temes del sector de la construcció
com aquest?

Crec que lo necessitot encoro no s'hovio
omplert, ni dins el nostre col·lectiu ni dins
el sector o Girono. Aquesto és lo lluito de
lo comunicoció: oconseguir que o coso
nostro les publicacions sobre construcció,
promoció, enginyerio, siguin fruit de l'es¬
forç comú. A Girono tompoc som fonts... i
si onem d'independents es perd empento i
es poden perdre coses que d'oltro monero
s'oprofitorien. Tots els que estem dins lo
"foràndulo" de lo construcció podem fer
olguno meno d'octivitots en comú i oixò,
sens dubte, ens beneficiorà o tots.

Cada any, el pressupost del Col·legi tè
una part molt important destinada a
realitzar estudis sobre materials i tècni¬
ques constructives. Quina utilitat tenen
aquests estudis?

Molto utilitot. Précisément un dels objectius
del Col·legi és potencior ol màxim el temo
de lo difusió de lo recerca en el món de
l'edificoció. D'oquí ve que destinem uno port
importont del nostre pressupost o reolitzor
estudis sobre moteriols de construcció, tècni¬
ques constructives, etc. Un dels estudis més
recents és el d'"Arids", que jo s'ho publicat i
que recull totes les sorres i les groves que
tenim o les nostres comorques, i que són ele¬
ments indispensobles per lo fobricoció de
morters i formigons. Els hem onolitzot, hem
estudiot les seves corocterístiques i lo sevo
copocitot de servir per o uno borrejo o uno
oltro... Aquesto publicoció l'oferim o tot el
sector, i se'n treuron conclusions molt inte-
ressonts. Uno oltro publicoció que recordo
omb interès ès lo que vom fer sobre lo cerà¬
mica, concretoment ossojàrem omb cerámi¬
co de bòvilo de les nostres controdes, i lo
conclusió fou que lo sevo quolitot ero "dub-
toso". Això s'ho de sober.
Per oltro port tenim el Loborotori de Con¬
trol de Quolitot que vo ser el primer que
vo ser muntot o Esponyo per un Col·legi
professionol, i que no és res més que uno
resposto o lo necessitot de controlor.

Aquesta exigència de control de quali¬
tat ès rendible a nivell de Laboratoris o

empreses privades?
El nostre Loborotori hi és per uno roó ben
cloro: lo quolitot no existeix sense control.
No hi ho loborotoris perquè no se'n treu
uno rendibilitot económico... I esperor que
uno iniciotivo privodo en creï sense treure
beneficis és "somnior truites". A nivell por-
ticulor, 0 més, no es forien aquests estudis
de recerco de moteriols que sovint oporten
solucions 0 problemes importonts que hi ho
en el món de lo construcció, com és oro el
ciment oluminós, que ho provocot outèntics
desostres en edificocions de fo 20-25 onys.

Per finalitzar, quines són les expectati¬
ves de futur per aquests joves que aca¬
ben la carrera d'Arquitectura Tècnica?

Sovint s'ho dit que les persones -i en
oquest cos tombé les institucions- es conei¬
xen pels seus fruits. Si l'orquitecte tècnic fos
un professionol que no interessés o lo so-
cietot, nosaltres estoríem corregont de jo¬
ves l'otur, i oro per oro oixó no succeix. Es
més, tenim moltes demondes de professio¬
nols per 0 empreses que no podem sotisfer
perquè no els tenim. Els que surten de lo
nostro Escolo jo eston col·locots. Com o
professor de lo Politécnico oixó t'ho puc
confirmar.


